
Protokół Nr 3/15

z  posiedzenia  Komisji  Zdrowia,  Polityki  Społecznej,  Promocji  i  Bezpieczeństwa,  które
odbyło  się  w  dniu  22.06.2015  r.  o  godz.  14.00  w  sali  nr  32  Urzędu  Miejskiego  w
Pabianicach, ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył -  Jarosław Lesman – Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr 1 ).

 Porządek obrad :

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 1/15 z 15.05.2015r.
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian budżetu miasta Pabianic 

na 2015 rok – projekt nr 2.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Pabianic na 2015 rok – projekt nr 3.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  zmian budżetu miasta Pabianic 

na 2015 rok – projekt nr 4.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały  w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki

Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego(HPV) dla Miasta Pabianic na lata
2015 – 2016.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały    zmieniający Uchwałę Nr VIII/88/15 Rady
Miejskiej  w Pabianicach z dnia 26 marca 2015 r.  w sprawie zasad i trybu
przeprowadzania  konsultacji  z  mieszkańcami  Miasta  Pabianic  oraz
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o
wolontariacie.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  powołania Zespołu ds. 
zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 
Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników.

9. Sprawy różne.
 postanowienie o umorzeniu śledztwa;
 pismo ZOZOZZ Pielęgniarek i Położnych;
 pismo Prezydenta dot. działalności Straży Miejskiej.

Ad.1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman- przywitał radnych i gości.
Przewodniczący Komisji zapytał czy są uwagi do porządku. Nie było.
Do protokołu  Nr 1/15 z 15.05.2015r.nie było uwag, przyjęto.
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Ad.2
Zaopiniowanie projektu  uchwały    w sprawie     zmian budżetu  miasta Pabianic  na
2015 rok – projekt nr 2.  ( zał. nr 2 ).
Skarbnik Miasta Anna Łosiak-   – dot. kwoty 201.000 zł.  Wnioskowane zmiany w
budżecie Miasta Pabianic dotyczą prawidłowego ujęcia wydatków związanych ze
zwrotem  nienależnie  pobranych  świadczeń  rodzinnych.  Wpływy  ze  zwrotu
nienależnie  pobranych  świadczeń  rodzinnych,  wypłaconych  przez  gminę  za
pośrednictwem  Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej  z  dotacji  celowej
otrzymanej  z  budżetu  państwa  na  realizację  zadań  bieżących  z  zakresu
administracji  rządowej,  dokonane  w  tym  samych  roku  budżetowym,  w  którym
została  przyznana  dotacja,  pomniejszają  kwotę  wykonanych  wydatków  w  tym
samym  roku,  a  zatem  mogą  być  przeznaczone  na  wznowienie  wydatków  na
świadczenia  rodzinne.  Wpływy  ze  zwrotu  nienależnie  pobranych  świadczeń
rodzinnych,  wypłaconych  przez  gminę  i  dokonanych  po  zakończeniu  roku
budżetowego, w którym została przyznana dotacja celowa, należy klasyfikować: w
dziale  852  —  Pomoc  społeczna,  rozdziale  85212  —  Świadczenia  rodzinne,
świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne
i rentowe z ubezpieczenia społecznego: po stronie dochodów w § 097 — Wpływy z
różnych dochodów w budżecie  Miejskiego Centrum Pomocy Społecznej,  należy
ująć w jednostkowym sprawozdaniu MCPS a następnie w zbiorczym sprawozdaniu
jednostki samorządu terytorialnego. Zwrot z tytułu świadczeń powinien być ujęty w
jednostkowym sprawozdaniu urzędu gminy, a następnie w sprawozdaniu Rb-28S z
wykonania wydatków budżetowych w § 291. W sprawozdaniu zbiorczym RB-27S
należy wykazać także odsetki ustawowe, pobierane zgodnie z przepisami ustawy o
świadczeniach  rodzinnych,  naliczane  od  nienależnie  pobranych  świadczeń
rodzinnych,  wpłacane  przez  świadczeniobiorcę.  Odsetki  ujmuje  się  po  stronie
dochodów — w § 092 „Pozostałe odsetki"  a następnie przez wydatkowy § 458
,,Pozostałe  odsetki",  należy  je  przekazać  do  budżetu  właściwego  wojewody.
Reasumując - plan po stronie dochodów winien zostać ujęty w budżecie Miejskiego
Centrum Pomocy Społecznej, zaś po stronie wydatków na podstawie przekazanej
dyspozycji  przez  MCPS  winien  być  realizowany  w  budżecie  Wydziału  Spraw
Społecznych  i  Gospodarczych  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach.  Przelewy  do
Łódzkiego  Urzędu  Wojewódzkiego  będą  realizowane  z  r-ku  wydatków  Urzędu
Miejskiego w Pabianicach. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały–7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.3

Zaopiniowanie projektu uchwały    w sprawie    zmian w budżecie miasta Pabianic na
2015 rok – projekt nr 3.  ( zał. nr 3 ).
Skarbnik  Anna  Łosiak  –  Zmiany  w  projekcie  uchwały  związane  są  z  wnioskiem
złożonym  przez  Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej  w  Pabianicach  w  dniu
28.05.2015 r. w sprawie zmniejszenia budżetu po stronie wydatków na 2015 rok na
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kwotę w wysokości 1.605 zł (należność główna 1.468,25 zł i odsetki liczone od dnia
17.06.2014 r.  w wysokości  136,75  zł)  i  przeznaczenia  uwolnionych środków na
realizację  zobowiązań  wynikających  z  zaleceń  pokontrolnych  otrzymanych
z  Wojewódzkiego  Urzędu  Pracy  w  Łodzi  po  kontroli  projektu  „Drogowskaz  –
Przemiana”  za okres od 01.01.2014 r. do 04.03.2015 r. 
W związku z powyższym należność główna zostanie pokryta z budżetu Wydziału
Spraw  Społecznych  i  Gospodarczych  a  należne  odsetki  z  budżetu  Wydziału
Budżetu i Finansów. W tym celu należy zwiększyć plan wydatków Wydziału Spraw
Społecznych  i  Gospodarczych o kwotę w wysokości  1.468,25 zł  w Dziale 853
Rozdział  85395 paragraf 2910 i  plan wydatków Wydziału Budżetu i  Finansów o
kwotę 136,75 zł w Dziale 758 Rozdział 75814 paragraf 4560.
Z-ca  Skarbnika  Katarzyna  Muszyńska  –  wydatek  1605  zł  zaliczono  jako
niekwalifikowany i musi być zwrot dotacji po terminie.

Radna Bożenna Kozłowska- czemu nie uznano tych wydatków.

Dyrektor MCPS Bożenna Bendarska-  program Drogowskaz - przemiana  trwa od
2008r. I co roku robiono ewaluację zadania  i co roku robił  to pracownik i było to
uznawane ale nie w tym roku.

Radna Bożenna Kozłowska- może trzeba było zlecić na zewnątrz.

Radna Małgorzata Biegajło- ona też jest po kontroli i bardzo sprawdzają czy nie
pokrywają  się  te  same  zakresy,  trzeba  przejrzeć  umowy  o  pracę  i  zakresy
obowiązków  pracowników  bo  jak  pokrywają  się  to  będą  jako  wydatki
niekwalifikowane.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu–7, przeciw-0, wstrzymało się
-1. Przyjęto.

Ad.4

Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie   zmian  budżetu miasta Pabianic na 
2015 rok – projekt nr 4 ( zał. nr 4 ).;
Skarbnik Miasta Anna Łosiak- Zmiany w projekcie uchwały związane są z 
wnioskiem złożonym przez Miejskie Centrum Pomocy Społecznej w Pabianicach w 
sprawie zwiększenia budżetu po stronie dochodów na 2015 rok na kwotę w 
wysokości 20.260 zł w Dziale 852, Rozdział 85214 § 0970 – Wpływy z różnych 
dochodów.
Uzyskana  w  wyniku  wzrostu  dochodów  kwota  zostanie  przeznaczona  na
zwiększenie planu wydatków w Dziale 852, Rozdział 85214 § 4330 – Zakup usług
przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  od  innych  jednostek  samorządu
terytorialnego.  Ww.  kwota  stanowi  uzupełnienie  brakujących  środków  na
zabezpieczenie zobowiązań gminy wynikających z art. 61 ust.2, pkt.3 i ust.3 ustawy
o  pomocy  społecznej  tj.  opłatę  za  pobyt  podopiecznych  w  Domach  Pomocy
Społecznej. W związku z powyższym podjęcie uchwały jest uzasadnione.
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Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem –8,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.5
Zaopiniowanie projektu uchwały   w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki 
Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego(HPV) dla Miasta Pabianic na lata 2015 
– 2016.  ( zał. nr 5 ).  ;
Naczelnik Monika Szewczyk – programem objęte będą dziewczynki w wieku 13 lat
wg danych to 260 osób, szacujemy że 85 % przystąpi do programu. Po akceptacji
realizator   wyłoniony  w  konkursie,  3  dawki  0,  2  m-ce  i  6  m-cy.  Zapobieganie
chorobom  cywilizacyjnym  możliwe  jest  poprzez  stosowanie  odpowiedniej
profilaktyki, jak również poprzez podejmowanie wszelkich działań i środków  w celu
przeciwdziałania czynnikom ryzyka wywołującym wiele chorób w tym nowotworów.
Szczepienie  przeciwko  HPV  należy  zgodnie  z  art.  3  pkt  12  ustawy  z  dnia  30
sierpnia 1991 r.  o zakładach opieki zdrowotnej (t. j. Dz. U. z 2011 r., Nr 45, poz.
235) do kategorii świadczeń zdrowotnych.

Pomimo  postępu  w  diagnostyce  jak  i  dostępu  do  nowoczesnych  leków,
choroby nowotworowe w Polsce są jedną z głównych przyczyn zgonów. Jednym z
najczęściej  występujących  nowotworów  złośliwych  u  kobiet  pomiędzy  15  a  44
rokiem życia jest rak szyjki macicy. Wyróżnia się ponad 100 typów wirusa HPV,
które wykazują powinowactwo    do nabłonka narządów płciowych kobiety.  Trzy
najczęstsze typu HPV: 16,  18,  45 związane są z ponad 70% przypadków raka
płaskonabłonkowego  szyjki  macicy  i  aż  90%  przypadków  raka  gruczołowego.
Infekcje HPV odpowiedzialne są również za część nowotworów pochwy,  sromu,
odbytu u kobiet oraz raka jamy ustnej, gardła, odbytu i prącia mężczyzn.

Od  wielu  lat  w  Polsce  w  ramach  profilaktyki  wtórnej  raka  szyjki  macicy
prowadzone  są  masowe  badania  przesiewowe,  które  polegają  na  badaniu
cytologicznym. Badanie to ma  za zadanie wykryć zmiany chorobowe w obrębie
szyjki macicy. Problemem jest jednak niska zgłaszalność kobiet na te badania. 

Skutkiem  niskiej  zgłaszalności  na  badania  cytologiczne  jest  potrzeba
wprowadzenia  profilaktyki  pierwotnej.  Profilaktyka  ta  polega  na  szczepieniach
ochronnych  przeciwko HPV jak i wprowadzeniu działań edukacyjnych. 

Gmina  opracowuje,  realizuje  i  ocenia  efekty  programów  zdrowotnych
wynikających            z  rozpoznanych  potrzeb  zdrowotnych  i  stanu  zdrowia
mieszkańców, na podstawie art. 7 ust. 1 i art. 48 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia
2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych
(t.  j.  Dz. U. z 2014 r. poz. 1491, poz. 1138). Przygotowany Program Profilaktyki
Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV)             dla Miasta Pabianic na
lata 2015-2016 uzyskał pozytywną opinię Prezesa Agencji Technologii Medycznych
i Taryfikacji. 

W programie będzie stosowana szczepionka czterowalentna, zarejestrowana
i dopuszczona do obrotu w Polsce, firmy Merck Sharp & Dohme – Silgard. Jest to
szczepionka zawierająca cztery typy wirusa brodawczaka ludzkiego HPV – typ 6,
11,  16  i  18.  Szczepionka  zawiera  rekombinowane  białko  zewnętrznej  warstwy
kapsydu HPV 6, 11, 16, 18 w postaci cząsteczek wirusopodobnych. Nie zawiera
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więc DNA HPV więc nie stwarza ryzyka zakażenia. 
Realizację programu zaplanowano na rok szkolny 2015/2016. Przewidywany

koszt  całkowity  realizacji  programu wynosi  ok.  75.000 zł,  z  tego w 2015 r.  ok.
53.000 zł i w 2016 r. ok. 22.000 zł.

Biorąc powyższe pod uwagę uznaję, że wprowadzenie Programu Profilaktyki
Zakażeń  Wirusem  Brodawczaka  Ludzkiego  (HPV)  dla  Miasta  Pabianic  na  lata
2015-2016 zasługuje na uwzględnienie.

Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman- bardzo się cieszy , jaki koszt.

Naczelnik Monika Szewczyk- 75 tys. zł

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–9,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.6
Zaopiniowanie projektu uchwały     zmieniający Uchwałę Nr VIII/88/15 Rady Miejskiej
w Pabianicach z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania
konsultacji z mieszkańcami Miasta Pabianic oraz z     organizacjami pozarządowymi i
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24     kwietnia 2003 roku o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  ( zał. nr 6 ).  ;
Naczelnik Monika Szewczyk- zmiana dot. p.18. Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  (t. j. Dz. U. 2013 r. poz. 594 z późn. 
zm.) w wypadkach przewidzianych ustawą oraz w innych sprawach ważnych dla 
gminy mogą być przeprowadzane na jej terytorium konsultacje z mieszkańcami 
gminy. Ust. 2 tego przepisu stanowi, że zasady i tryb przeprowadzania konsultacji z
mieszkańcami gminy określa uchwała rady gminy.
Również w art. 5 ust. 5 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie ustawodawca upoważnił organ stanowiący jednostki
samorządu  terytorialnego  do  określenia,  w  drodze  uchwały,  szczegółowego
sposobu  konsultowania  z  radami  działalności  pożytku  publicznego  lub
organizacjami pozarządowymi i podmiotami w art. 3 ust. 3 ww. ustawy projektów
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych
organizacji.Rada  Miejska  w  Pabianicach  wypełniła  tą  delegację  podejmując
uchwałę  Nr  VIII/88/15  z  dnia  26  marca  2015  r.  w  sprawie  zasad  i  trybu
przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta Pabianic oraz z organizacjami
pozarządowymi  i  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Przyjęta
regulacja okazała się jednak nie wystarczająca. 
W  przedłożonym  projekcie  zmiany  uchwały  zaproponowano  nowy  zapis  §18
uchwały  w  celu  sprawniejszego  konsultowania  dokumentów  z  organizacjami
pozarządowymi. Przygotowany projekt poddano konsultacjom z Pabianicką Radą
Działalności Pożytku Publicznego, które odbyły się w okresie od 10.06.- 17.06.2015
r.  Projekt  dokumentu  udostępniono  też  na  stronie  internetowej  urzędu.  W dniu
17.06.2015  r.  Pełnomocnik  Prezydenta  Miasta  ds.  organizacji  pozarządowych  i
osób niepełnosprawnych otrzymał uchwałę nr 2/2015 PRDPP, mocą której Rada
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nie  wnosi  żadnych  uwag  do  przedłożonego  projektu  uchwały.  W wyznaczonym
terminie konsultacji  również żadna organizacja pozarządowa nie wniosła swoich
uwag.
W związku z powyższym podjęcie uchwały uznano za zasadne. 

Radna Bożenna Kozłowska- w ustawie o wolontariacie są wymienione inne 
podmioty np. spółdzielnie i uważa, że tu też powinno to być.

Radna Małgorzata Biegajło- też by się skłaniała  się do uwagi radnej, żeby było do 
wszystkich podmiotów.

Radna Bożenna Kozłowska- wniosek formalny o uzupełnienie konsultacji.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wniosku  B.Kozłowskiej  o
uzupełnienie–9, przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem uchwały–9, przeciw-0, wstrzymało się
-0. Przyjęto.

Ad.7
Zaopiniowanie projektu uchwały    w sprawie     powołania Zespołu ds. zaopiniowania
kandydatów na ławników do sądów powszechnych.  ( zał. nr 7 ).  ;
Naczelnik Arkadiusz Bujacz- kończy się kadencja ławników i wybieramy  nowych na
kadencję 2016-2019. Zgodnie z art.163 §2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. - Prawo o 
ustroju sądów powszechnych przed przystąpieniem do wyborów ławników rada 
gminy powołuje zespół, który przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o 
zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. Poszczególne kluby zgłosiły  do zespołu: 
Zbigniewa Grabarza, Joannę Kupś, Bożennę Kozłowską  i Arkadiusza Bujacza.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–9,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.

Ad.8
Zaopiniowanie  projektu  uchwały    w  sprawie    zasięgnięcia  od  Komendanta
Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników.  ( zał. nr 8 ).  ;
Naczelnik Arkadiusz Bujacz- kontynuacja tego samego tematu,  wymóg formalny. 
Zgodnie z art. 162 §9 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. - Prawo o ustroju sądów 
powszechnych przed przystąpieniem do wyborów ławników rada gminy zasięga od 
komendanta wojewódzkiego Policji informacji o zgłoszonych kandydatach na 
ławników.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem–9,  przeciw-0,  wstrzymało  się  -0.
Przyjęto.
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Ad.9
Sprawy różne.
Przewodniczący Komisji J. Lesman- przedstawił pisma jakie wpłynęły do komisji,
członkowie komisji je otrzymali

 postanowienie o umorzeniu śledztwa ( zał. nr 9 );
 pismo ZOZOZZ Pielęgniarek i Położnych ( zał. nr 10 );prezydent deklarował 

podwyżkę zobaczymy jak będzie.
 pismo Prezydenta dot. działalności Straży Miejskiej ( zał. nr 11 )

Nie było uwag.

Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman- ma pytanie dot. szpitala, jak wygląda sytuacja 
powstał dług, poprzednia Rada Nadzorcza nie wyraziła aprobaty  dla Zarządu i słyszał, że 
ma być konkurs.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- kiedy pojawiła się strata na działalności PCM. 
Kiedy przyjęto plan B, poprzedni prezydent podpisał deklarację do Wojewody, że 
będziemy pookrywać straty z budżetu gminy, strata wynosi 158 tys. zł, a z działalności 86 
tys. zł. Będziemy musieli te pieniądze wyrównać. Zaskoczyło nas to.  Bieżące wyniki spółki
też niepokojące bo bieżące wyniki też  są na – , i wzrosły koszty w spółce. Nastąpiło 
zwołanie Rady Nadzorczej, ale ona mało zorientowana co się dzieje w szpitalu. W ub. roku
zbierała się tylko 4 razy. Rada Nadzorcza nie spełniła jego oczekiwań. Co do zarządu 
pomijając umowę jaką ma pani prezes, w naszej ocenie jej kadencja upływa 29 .06. i ma 
być nowy zarząd i ogłoszony konkurs na stanowisko prezesa. Rozstrzygnięcie do k. lipca.
Mają w 2016 r.  być ogłoszone konkursy z NFZ na  kontrakty na10 lat.

Przewodniczący Komisji Jarosław Lesman- na komisji pani prezes mówiła, że 2 nowe 
oddziały zostały wyremontowane.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- 2 oddziały stoją puste i te 2 inwestycje nie są 
trafione.

Radny Krzysztof Hile- czy złożyliście pisma czy spłatę zadłużenia  możemy  pokryć ze 
szpitalnych pieniędzy.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz- o tym zdecyduje wojewoda, jeśli to zwrócę się o  
86 tys. zł na dokapitalizowane spółki.
Obecnie pani prezes jest na zwolnieniu lekarskim, prokurent, p. Roszak też. Teraz pan 
Ostojski działa. Umowa pani prezes we wrześniu ub. roku zmieniona została  przez 
poprzedniego  prezydenta z określonej na nieokreśloną i dobrze obwarowana.

Na tym zakończono posiedzenie o godz. 14.45

płyta CD - (zał. nr 12)

Protokółowała:              Przewodniczył:

    Monika Ludziejewska                      Jarosław Lesman
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